


Milí obcania, 

dovoľte mi prihovoriť sa Vám v čase najkrajších sviatkov pokoja, 
lásky a porozumenia. Vianoce sú najočakávanejšie sviatky v roku, 

kedy sa stretávajú rodiny, príbuzní a priatelia, zmocňuje sa nás  
vianočná nálada, pokoj a láska.

Vianoce sú obdobím, na ktoré netrpezlivo čakáme, lebo ich čaro 
a výnimočnosť nás napĺňajú pocitmi šťastia a harmónie.

Aj keď sa doba zmenila, kúzlo Vianoc, čaro štedrovečernej večere, 
spoločného prežívania chvíľ a očakávania čohosi tajomného ostalo nezmenené. 

V tom dlhom rade všetkých všedných dní roka je to jediný čas, 
kedy ľudia majú k sebe bližšie. 

Vychutnajme si Vianoce so všetkým, čo k nim patrí. Nech sa nám v dušiach rozhorí 
krásny pocit a prežime ich v pokoji a láske v kruhu rodiny a priateľov. 

Vianoce sú, keď rozlúskneme orechovú škrupinku 
a pod tanier dáme z kapra šupinku.

Keď na oblátky natrieme si med a máme vieru, že krajší je svet.
Keď do daru si dáme lásku a pohodu, 

keď na seba sa usmievame a máme dobrú náladu.

Prajem Vám pokojné a požehnané vianočné sviatky a šťastný Nový rok 2024.

V závere roka sa chcem srdečne poďakovať všetkým poslancom, menovaným členom 
a zástupcom združení pôsobiacich na území obce za ich činnosť a úsilie v prospech 

našej obce. Vaša angažovanosť a práca sú neoceniteľné pre rozvoj a prosperitu  
komunity. Verím, že spoločne dosiahneme ďalšie úspechy a vytvoríme  

ešte lepšie prostredie pre všetkých občanov.

PaedDr. Jana Kallová, starostka obce



Od novembra 2022 ste poslankyňou KSK. 
Ako hodnotíte svoje ročné pôsobenie v zas- 
tupiteľstve KSK?

Za najväčšiu pridanú hodnotu svojho pôso-
benia ako poslankyne KSK považujem mož-
nosť získania aktuálnych informácií o dianí 
a smerovaní politík v rámci kraja. Zároveň 
som členkou viacerých odborných komisií 
(finančná, sociálna a regionálneho rozvoja), 
ktoré pôsobia ako poradný orgán zastupiteľ-
stva.

Prispelo vaše pôsobenie v KSK k zlepše-
niu alebo zintenzívneniu spolupráce obce 
a kraja?

Určite áno. Príkladom je uskutočnenie rekon-
štrukcie miestnej komunikácie v centre našej 
obce až po Štós, získanie dotácie na kultúrne 
podujatia a investičné akcie obcí v našom 
regióne, partnerstvo pri tvorbe Koncepcie 
cyklodestinácie Abov, kooperácia pri riešení 
vyvolaných investícií v súvislosti so vznikom 
priemyselného parku vo Valalikoch.

Aký názor máte na zdĺhavú rekonštrukciu 
mosta pri kultúrnom dome, ktorú realizuje 
KSK?

V októbri 2023 som podala žiadosť na ria-
diteľstvo SC KSK s cieľom zistiť, kedy budú 
ukončené stavebné práce. Riaditeľ investično 

– technického úseku Ing. Matej Pindroch ma 
informoval, že práce na prvej časti mosta budú 
ukončené koncom roka 2023. Kvôli nepriaz-
nivému počasiu a SVP, š.p. sa to nepodarilo.

Pôsobíte aj ako predsedníčka Regionálneho 
združenia miesta obcí Rudohorie. Akým 
spôsobom ste bola nominovaná na túto po-
zíciu a v čom vidíte prínos členstva našej 
obce v tomto združení? 

Dlhodobým zvykom združenia je, že za pred-
sedu je nominovaný starosta (starostka), 
ktorý je poslancom KSK. Za predsedníčku 
ma zvolili členovia regionálneho združenia  
v rámci stanov RZMOR. Takéto členstvo má 
okrem starostí aj niekoľko výhod - náš re-
gión Rudohorie reprezentujem aj na Združení 
miest a obcí Slovenska, zdieľanie informá-
cií a skúseností medzi obcami, realizovanie 
spoločných projektov, či riešenie problémov, 
ktoré sú spoločné pre viacero obcí. Príkla-
dom dobrej praxe vzájomnej spolupráce je 
zakúpenie dvoch mikrobusov, ktoré zdieľa-
ne používajú jednotliví členovia združenia. 

Ako zvládate pôsobenie vo viacerých funk-
ciách – starostka obce, poslankyňa KSK, 
predsedníčka RZMOR?

Pôsobenie na uvedených postoch sa nedá 
vtesnať do ,,štandardného” pracovného času. 
Mnohokrát je potrebné sa venovať pracovným 



záležitostiam aj vo voľnom čase alebo naprí-
klad počas sviatkov a víkendov. Tu nastáva 
situácia, keď sa pracovný život prelína s tým 
osobným. Kľúčom úspechu je teda rozvrhnúť 
si pracovný čas a čas strávený s rodinou tak, 
aby boli tieto dve sféry v rovnováhe. 

Nevyhnutná je tiež podpora a pochopenie ro-
diny a blízkeho okolia, najmä manžela, ktorý 
v mnohých prípadoch musí zastrešiť chod 
domácnosti a starostlivosť o deti. Kľúčový je aj 
môj pracovný tím, ktorý som si za deväť rokov 
pôsobenia v komunálnej politike vybudovala. 
A teraz nemyslím len administratívnych pra-
covníkov, ale aj členov DHZ Malá Ida, vedenie 
a zamestnancov materskej a základnej školy, 
členov komisií pôsobiacich pri zastupiteľstve, 
členky Klubu žien, členov Klubu dôchodcov, TJ 
Družstevník a členov spolku ČK Malá Ida.

V uplynulom roku ste ukončili niekoľko in-
vestičných projektov zameraných na zlep-
šenia kvality života v obci. Aké plány máte 
do ďalších rokov? 

Plánujeme sa zapojiť do výzvy zameranej na 
rozšírenie kapacít materskej školy v rám-
ci Plánu obnovy a odolnosti SR. Tiež by sme 
chceli zlepšiť podmienky pre šport a vybudo-
vať nové športové zariadenie. Ak sa nám poda-
rí získať súhlas od správcu toku, pokúsime sa 
získať dotáciu na sprietočnenie vodného toku 
Ida. Verím, že aj týmto opatrením prispejeme 
k zamedzeniu povodní. 

V spolupráci s KSK budeme pracovať na vy-
budovaní cyklotrasy a prepojení obcí v rámci 
regiónu.

V roku 2023 si občania priplatili za vývoz 
komunálneho odpadu. Aké ďalšie legisla-
tívne zmeny nás čakajú od roku 2025 a aký 
budú mať dopad na výšku poplatku?

Z platnej legislatívy vyplýva, že čím je nižšia 
miera vyseparovania komunálneho odpadu, 

tým vyšší je poplatok za jeho skládkovanie. 
Uvedené sa premieta do poplatku za vývoz 
komunálneho odpadu. Z našich štatistík vy-
plýva, že miera vyseparovania odpadu našej 
obce klesá už tri kalendárne roky po sebe. Pre-
to aj touto cestou prosím všetkých občanov, 
aby zodpovednejšie pristupovali k nakladaniu 
s odpadmi. 

Od roku 2025 vstúpi do platnosti a účinnosti 
novela zákona o odpadoch, ktorou sa zavádza 
povinnosť mechanicko – biologickej úpravy 
zmesového komunálneho odpadu pred ulože-
ním na skládku. Tento odpad  obec odovzdá 
spoločnosti na zhodnotenie/ zneškodnenie 
odpadov a až následne možno odpad ulo-
žiť na skládku. ,,MBU”, čiže zhodnocovanie  
a zneškodnenie odpadov, spôsobí zvýšenie 
poplatkom v každej obci. 

Výška poplatku za skládkovanie bude naďalej 
regulovaná zákonom o poplatkoch za ulože-
nie odpadov na skládku. Znova platí, že čím 
menšie množstvo zmesového komunálneho 
odpadu vyprodukujeme, tým menej zaplatíme 
za zhodnotenie/ zneškodnenie tohto odpadu.

Máme tu zimné obdobie. Myslíte si, že zim-
ná údržba ciest a chodníkov je dostačujúca?

Vzhľadom na to, že sme už pomerne veľká obec, 
tak si myslím, že reagujeme rýchlo a s veľkým 
nasadením. Cesty a chodníky upravujeme 
vlastnými mechanizmami a spolupracujeme 
aj so susednými obcami, ktoré nám zapoži-
čiavajú ďalšiu techniku. 

V uplynulých dňoch bolo ukončené verejné 
obstarávanie na kúpu malotraktora s prís-
lušenstvom na zimnú údržbu. Ako problema-
tické vnímam parkovanie áut na chodníkoch, 
pretože predstavujú prekážku pri odhŕňaní 
snehu a strojovom posypovaní štrkom. 

Mgr. Katarína Mihaľová,  
samostatný odborný referent



Ministerstvo vnútra SR už viac ako 25 rokov 
spolupracuje s Ministerstvom vnútra, špor-
tu a integrácie Slobodného štátu Bavorsko.  
V rámci tejto spolupráce sa koncom septem-
bra 2023 uskutočnil v regióne Horné Falcko 
seminár pre zástupcov 12 slovenských obcí  
a miest, počas ktorého sa oboznámili s naj-
lepšími skúsenosťami bavorských samospráv 
v rôznych oblastiach. Inšpirovať sa mohli 
najnovšími trendmi najmä v oblasti smart 
riešení, protipovodňovej ochrany a ochrany 
pitnej vody, kooperácie a zdieľania strojo-
vých zariadení viacerými obcami.

Slovenskú delegáciu, vrátane starostky obce 
PaedDr. Jany Kallovej, privítal vládny prezi-
dent Horného Falcka Walter Jonas. 

SKÚSENOSTI Z BAVORSKÝCH 
SAMOSPRÁV INŠPIRÁCIOU PRE MALÚ IDU



Prehľad o množstve vytriedeného odpadu v obci Malá Ida 

Zdroj: Certifikáty ORGANIZÁCIE ZODPOVEDNOSTI VÝROBCOV PRE OBALY NATUR – 
PACK, a. s.

Kalendárny rok Množstvo  
vytriedeného  

odpadu  
v kg / 1 obyvateľ

Celkové množstvo 
vytriedeného  

odpadu

Z uvedených dát 
vyplýva, že za rok 
2023 obyvatelia 

našej obce vysepa-
rovali o 59 % me-
nej odpadov (sklo, 

papier, kovy, plasty, 
kompozitné obaly 
na báze lepenky) 
ako v roku 2020.

2020 127,69 kg 228 952 kg

2021 65,19 kg 113 827 kg

2022 53,68 kg 93 726 kg

Odpad je akákoľvek vec alebo látka, ktorú 
nevyužívame, nepotrebujeme a chceme sa 
jej zbaviť. Zmesovým komunálnym odpa-
dom spravidla označujeme všetko, čo končí 
v zbernej nádobe. Triedeným zberom od-
padov rozumieme oddelene zbierané zložky 
– papier, sklo, elektro-odpad,  nebezpečný 
odpad a iné. V podmienkach našej obce sa 
tieto odpady zbierajú do plastových vriec 
príslušnej farby. Do nádoby na zmesový ko-
munálny odpad nepatrí ani stavebný odpad 
a biologický odpad.

Zmesový komunálny odpad sa ďalej odvá-
ža na skládku odpadov. Za odvoz a ulože-

nie odpadu na skládke sa platí poplatok za 
zneškodnenie odpadu.

Ďalší poplatok súvisiaci s  likvidáci- 
ou odpadu je poplatok za vytriedenie od-
padu. Obec pri výpočte úrovne vytriedenia 
komunálnych odpadov v príslušnom roku 
vychádza z údajov z evidencie za pred-
chádzajúci kalendárny rok. Čím je úroveň 
vytriedenia vyššia, tým nižší je poplatok.  
 
Výšku poplatku v nasledujúcich rokoch mô-
žeme ovplyvniť my všetci, a to správnym 
triedením odpadov v našich domácnos-
tiach. 

ČÍM VIAC BUDEME TRIEDIŤ, 
TÝM MENEJ BUDEME PLATIŤ



V zmysle VZN obce Malá Ida č. 2/2023 o na-
kladaní s komunálnym odpadom a drobným 
stavebným odpadom na území obce Malá 
Ida majú štyria platiaci poplatníci nárok na 
jednu nádobu na zmesový komunálny od-
pad. Piati a viacerí platiaci poplatníci majú 
nárok na dve nádoby na zmesový komunálny 
odpad.

Je možné navýšiť počet vývozov papiera? 
Nie. Počet vývozov v rámci triedeného zberu 
(papier, plast, sklo) je určený vzorcom podľa 
vyhlášky č. 371/2015 Z. z.. Vzorec funguje 
tak, že čím je vyššia miera vytriedenia určitej 
zložky (napr. papiera) za uplynulý rok, tým 
viac vývozov  bude určených pre nasledujúci 
kalendárny rok.

Môže si obec priplatiť vývozy papiera  
navyše? Nie. Náklady na triedený zber od-
padov znášajú výrobcovia. Výrobca zod- 

povedá za nakladanie s výrobkom aj po  
tom, čo sa stane odpadom.

Riešenie: Čím viac budeme odpady triediť, 
tým viac vývozov bude určených pre ich vý-
voz. Zároveň sa zníži poplatok za komunálny 
odpad.

Patrí zelený odpad do zmesového ko-
munálneho odpadu? Nie. V podmienkach 
našej obce sa zelený odpad (tráva, konáre, 
lístie) kompostuje na vyhradenom mieste 
pri Zbernom mieste - areál ČOV. Zároveň 
každej domácnosti v rodinnom dome alebo 
spoločenstvu bytového domu bezodplatne 
odovzdávame jeden kompostér. Najbližšia 
distribúcia kompostérov sa uskutoční v pr-
vom štvrťroku 2024. O možnosti vyzdvihnúť 
si kompostéry budeme informovať občanov 
prostredníctvom sms hlásnika a obecného 
rozhlasu.

BEDMINTONISTA MATÚŠ POLÁČEK  
BOL NOMINOVANÝ NA MAJSTROVSTVÁ 
SVETA JUNIOROV 2023 V USA

Bedmintonista z Malej Idy - Matúš Poláček, 
člen klubu KBC Košice, o.z. bol nominovaný 
na MAJSTROVSTVÁ SVETA JUNIOROV 2023  
v americkom štáte Washington, ktoré sa 
konali v termíne od 25.9.- 8.10.2023. 

Matúš reprezentoval SR v individuálnej sú-
ťaži a tiež v súťaži družstiev. 

V súťaži družstiev si slováci zmerali sily 
v skupine G so súpermi z Taiwanu, Dánska, 
Nového Zélandu a Tahiti.

Gratulujeme a prajeme ďalšie úspechy.



AKO UBEHOL ROK NAŠEJ 
FUTBALOVEJ PRÍPRAVKY

O tom, že sa futbalu v Malej Ide už dlhé roky 
darí, nie je ani najmenších pochýb. Sved-
čí o tom najmä fakt, že do nášho klubu TJ 
Družstevník Malá Ida neustále prichádzajú 
noví záujemcovia o futbal a zväčšuje sa tým 
naša futbalová základňa. V súčasnosti máme 
v klube okolo 50 detí v dvoch súťažných 
a jednej nesúťažnej kategórii. Avšak naša 
cesta počas uplynulého roka až k dnešnému 
dňu nebola jednoduchá, bola plná prekážok 
a výziev, ale tak to už vo futbale býva. 

Na jar tohto roku naše prípravkárske tímy 
dohrávali veľmi sľubne rozbehnutú sezó-
nu 2022/2023 v súťažiach organizovaných 
Mestským futbalovým zväzom. Kategória 
U11 pod vedením trénera Peťa Biroša sa na-
koniec umiestnila na skvelom 2. mieste iba 
s jednobodovou stratou na víťaza skupiny, FK 
Galaktik. Čím sa však môžeme popýšiť je, že 
najlepším strelcom tejto súťaže sa stal náš 
hráč Erik Dosedla, ktorý nastrieľal neuveri-
teľných 42 gólov. Tak isto aj náš Miško Vasiľ 
sa v štatistikách najlepších strelcov umiestnil 
na treťom mieste, keď súperom nastrieľal 
14 gólov. Kategória U10 sa pod vedením tré-
nerky Anny Marty Hricovej umiestnila na 
peknom 3. mieste s rovnakým počtom bodov 

ako druhý tím a so stratou 3 bodov na víťaza 
súťaže. Aj v tejto kategórii sa v najlepších 
strelcoch objavil náš hráč Sebastián Vinca, 
ktorý skóroval 14 krát. Okrem týchto dvoch 
kategórií, ktoré hrali svoje súťaže, sme mali aj 
najmenšiu kategóriu U9, ktorej sa ujal tréner 
Jakub Pačai. Z nášho pohľadu bola sezóna 
2022/2023 veľmi úspešná nielen výsledkovo, 
ale aj čo sa týka počtu hráčov v našom klube. 
Sme tiež hrdí na to, že sa náš dnes už bývalý 
hráč Erik Dosedla rozhodol ďalej rozvíjať svoj 
talent v akadémii FC Košice, kde sa mu veľmi 
darí. Erikovi držíme palce a dúfame, že bude 
aj naďalej tvrdo pracovať a vo svete futbalu 
neostane nepovšimnutý. 

Počas leta sme si dali od futbalu na chvíľu 
pauzu, avšak ani tá netrvala dlho. V spolu-
práci s obcou sme zorganizovali ďalší ročník 
Letného futbalového kempu, a hneď po ňom 
sme sa opäť vrhli do trénovania a prípravy 
na ďalšiu sezónu. Keďže nám takmer celý 
ročník U11 z minulej sezóny vekovo presiahol 
svoju kategóriu, museli sme vymyslieť, ako 
sa s touto situáciou vysporiadať. Našťastie, 
väčšia časť končiacich hráčov plynulo prešla 
do žiackej kategórie U15, ktorú vedie náš 
dlhoročný tréner Štefan Kraus. Do sezóny 



KLUB DÔCHODCOV

Dňa 5. júna 2023 naša obec Malá Ida v spo-
lupráci s Klubom dôchodcov zorganizovala 
poznávací zájazd do Nižnej Myšle. Navštívili 
sme historické základy kostolíka, vykopáv-
ky, múzeum, podzemie, krížovú cestu aj 
skanzen. Bolo veľmi poučné dozvedieť sa, 
ako naši predkovia žili, čo jedli a ako sa ob-
liekali. 

Cestou domov sme sa zastavili v ružovej zá-
hrade Rozárium u Bohušov. Obdivovali sme 

nádherné ruže  a príjemné prostredie plné 
týchto vznešených kvetín. Okrem iného sme 
sa dozvedeli, že v 180 odrodách sú zastúpené 
všetky najznámejšie skupiny ruží. Tento deň 
plný zážitkov sme si patrične užili. A aj keď 
unavení, ale o niečo múdrejší, sme sa šťastlivo 
vrátili domov, poniektorí aj s ružami v ruke.  
 

Magdaléna Vargová,  
samostatný odborný referent

2023/2024 sme napokon prihlásili kategóriu 
U11, ktorá sa naplnila hráčmi minuloročnej 
U10-tky, a kategóriu U9 pre tých hráčov, 
ktorí minulú sezónu súťaž ešte nehrali. Nové 
začiatky v týchto „nových vodách“ boli zlo-
žité ako pre hráčov, tak aj pre nás, trénerov. 
U11 sme prihlásili do Oblastného futbalového 
zväzu, kde bojovala s novými súpermi, ktorí 
boli často väčší aj starší. Pre kategóriu U9, 
ktorá hrá mestskú súťaž, boli jej prvé zápasy 
tiež veľkou výzvou, keďže to pre hráčov bola 
celkom nová skúsenosť. 

Aj napriek týmto prekážkam sme momentál-
ne po skončení jesennej časti spokojní. Od 
zápasu k zápasu sa naše výsledky zlepšujú, 
ale čo je najdôležitejšie, deti majú z hrania 
radosť a nezľaknú sa ani tých najťažších 
súperov. Naša sezóna je ešte iba v polovici, 
ale my dúfame, že ju ukončíme najlepšie, 
ako bude v našich silách. Do nového roka si 
prajeme hlavne veľa radosti z hry a chuti do 
trénovania, aby naša futbalová rodina ne-
ustále rástla, pretože deti sú budúcnosťou 
(nielen) futbalu.

Sponzorská firma HCP čerpacia technika s.r.o. (konateľ Ladislav Popovič) nedávno 
investovala do našej obce tým, že poskytla moderný závlahový systém pre futbalové ihrisko. 
Táto neoceniteľná inovácia zabezpečí optimálnu závlahu trávnika, čím prispeje k lepším 
podmienkam pre miestne futbalové talenty. Obec Malá Ida vyjadruje veľké ďakujem.



Vyhlasovateľ výzvy: Slovenská agentúra 
životného prostredia
Program: Program obnovy dediny
Názov projektu: ,,Revitalizácia verejného 
priestranstva Malá Ida”
Výška poskytnutej dotácie:  8 000 € 
ukončená realizácia
Predmet projektu: revitalizácia verejného 
priestranstva za kultúrnym domom 
(oprava zámkovej dlažby, výsadba záhonov 
a stromov, osadenie prvkov drobnej 
architektúry)

Vyhlasovateľ výzvy: Slovenská agentúra 
životného prostredia
Program: Zelený vzdelávací fond
Názov projektu: ,,Záhrada lastovička”

Výška poskytnutej dotácie:  8 000 €
Predmet projektu: revitalizácia areálu 
materskej školy (výsadba zelene, vyvýšené 
záhony, pocitový chodník) 
prebieha realizácia

Vyhlasovateľ výzvy: Ministerstvo dopravy 
SR
Program: Plán obnovy a odolnosti SR
Názov projektu: ,,Zníženie energetickej 
náročnosti budov ZŠ Malá Ida”
Výška žiadanej dotácie:  400 000 € 
prebieha odborné hodnotenie
Predmet projektu: zníženie energetickej 
náročnosti pavilónu Základnej školy Malá 
Ida

Vyhlasovateľ výzvy: Ministerstvo školstva 
vedy, výskumu a športu SR
Program: Plán obnovy a odolnosti SR
Názov projektu: ,,Rozšírenie kapacít MŠ 
Malá Ida”
Výška žiadanej dotácie:  cca 800 000 € 
začaté územné konanie
Predmet projektu: rozšírenie kapacít 
Materskej školy Malá Ida o 40 nových 
miest

Vyhlasovateľ výzvy: Košický samosprávny 
kraj
Program: E - grant
Názov projektu: ,,Dni obce Malá Ida” 
Výška poskytnutej dotácie: 4 500 EUR
Predmet projektu: folklórne a populárne 
spevácke skupiny, animačné programy 
pre deti

Vyhlasovateľ výzvy: Ministerstvo 
investícií, regionálneho rozvoja 
a informatizácie SR
Program: IROP
Názov projektu: ,,Riešenie migračných 
výziev v obci Malá Ida”
Výška poskytnutej dotácie: 36 400 €
Predmet projektu: refundácia nákladov  
v súvislosti s príchodom osôb z Ukrajiny 
so štatútom  dočasného útočiska

PROJEKTY

Za Kultúrnym domom

Za Kultúrnym domom

361 241 € získala obec zapojením sa do projektov 
financovaných z rozpočtu SR a z fondov EÚ.  
Časť tejto sumy tvorí aj inflačná dotácia od štátu.



Vyhlasovateľ výzvy: Ministerstvo 
hospodárstva SR 
Program: Energodotácie
Výška poskytnutej dotácie: 23 118,47 €
Predmet projektu: refundácia nákladov 
v súvislosti so zvýšením cien energií

Vyhlasovateľ výzvy: Ministerstvo 
investícií, regionálneho rozvoja 
a informatizácie SR
Program: Podpora infraštruktúry pre 
pohybové a voľnočasové aktivity
Výška žiadanej dotácie: 330 000 €
Predmet projektu: športovo zábavný  
 
 

areál - pump track dráha, zemné 
trampolíny, ping - pong, herné prvky

Vyhlasovateľ výzvy: Ministerstvo 
investícií, regionálneho rozvoja 
a informatizácie SR
Program: IROP
Výška poskytnutej dotácie: 159 295,28 €  
ukončená realizácia
Výška poskytnutého dofinancovania: 
29 456,09 €
Predmet projektu: zelené a modré prvky, 
herné prvky

Mgr. Katarína Mihaľová,  
samostatný odborný referent

Slnečnicová ulica Pri Kultúrnom dome

Pri Kultúrnom dome Zimná ulica

Ružová ulica Areál futbalového ihriska



10. decembra sa našej obci udialo niečo špe-
ciálne - navštívil nás Mikuláš a priniesol ra-
dosť do tváre detí. A nie jeden, ale hneď traja. 
V tradičných rúchach, s červenými plášťami 
a červenými čiapkami, putovali po našich uli-
ciach na štvorkolkách, sprevádzaní svojimi 
pomocníkmi - čertíkmi. 

Pre deti to bol vzrušujúci moment, keď Miku-
láši šikovne manévrovali svojimi štvorkolkami,  
zastavili sa pri ich dome a darovali im sladké 
prekvapenie. Za peknú básničku, či pesničku 
si deti vyslúžili balíčky plné čokolád a keksí-
kov. Mikuláši priniesli nielen sladkosti, ale 
posilnili tiež puto spolupatričnosti a radosti 
v našej komunite.

Podvečer toho istého dňa sa rozsvietil vianoč-
ný stromček pri kultúrnom dome a osadila 
sa nová vianočná výzdoba, ktorá dodala obci 
nezabudnuteľný vianočný nádych.

Za pomoc pri príprave a organizácii podujatia 
ďakujeme členom kultúrnej komisie, členom 
DHZO Malá Ida, Mikulášom a ich šoférom, 
čertíkom, pánovi Ing. Birošovi, rodine Mon-
dryovej a Grácovej za darovanie stromčeka.

,,BOLA ZIMA, BOL UŽ MRÁZ, 
MIKULÁŠI MALI ZRAZ ...”



JOHN RUSKIN POVEDAL: „KNIHY SÚ 
PRE ĽUDÍ TÝM, ČÍM PRE VTÁKOV KRÍDLA“.

Začiatkom roka 2023 sme boli svedkami 
otvorenia zrekonštruovanej Obecnej kniž-
nice v Malej Ide. Obec sa úspešne zapojila do 
výzvy s projektom  „Modernizácia obecnej 
knižnice“, ktorej hlavným cieľom bola rea-
lizácia skvalitnenia interiérového vybave-
nia pre používateľov knižníc. Projekt z ve-
rejných zdrojov podporil Fond na podporu 
umenia. 

Slávnostné otvorenie sa nieslo v duchu dob-
rej nálady. Po slávnostnom prestrihnutí  pás-
ky starostkou obce a zamestnancov obce sa 
otvorili krásne a voňavé priestory obecnej 
knižnice. Pribudlo aj nové technické zaria-
denie, ktoré  urýchli proces vyhľadávania  
a správneho zaradenia kníh do regálov. No a  
v konečnom dôsledku aj krajšie, modernejšie 
a príjemnejšie prostredie. Verím, že to všetko 
prispeje k rozvoju čitateľskej vzdelanosti nie-
len našich detí, ale i celej obce. A aj keď naša 
knižnica nepatrí medzi tie najväčšie, dúfam 
však, že poskytne všetkým svojim čitateľom 
veľký priestor na rozvíjanie svojho ducha.

Obec taktiež zakúpila z dotačného systé-
mu FPU viac ako 200 nových knižných ti-
tulov. Môžete si vybrať z noviniek od slo-
venských a zahraničných autorov krásnej  
a populárno-náučnej literatúry pre malých 
aj veľkých.



V našej knižnici sme v roku 2023 zažili veľa 
srandy a pohody. Deti sa zapojili do tvorby 
loga, čítali sme si spolu s rodičmi, ba aj sta-
rými rodičmi. V marci nás svojou návštevou 
prekvapili detičky z materskej školy. Keďže 
bol „Svetový deň vody“, porozprávali sme sa 
o tom, aká je voda dôležitá, kde ju v príro-
de nájdeme a ako ňou máme šetriť. Staršie 
deti sa zapojili do projektu „Čítajme si 2023“. 
Tento čitateľský maratón organizovala Linka 
detskej istoty a jeho hlavnou myšlienkou bo- 
lo podporiť a zvýšiť záujem detí o čítanie 
kníh. V lete sme si užili zábavu v letnom kine 
pod hviezdami, ktoré sme kvôli nepriaznivé-
mu počasiu presunuli do kultúrneho domu. 
Tento rok bolo kino pod hviezdami venované 
deťom. To preto, aby sme im trocha spestrili 
prázdniny. Myslím, že to bola veľmi vydarená 
akcia. S jej prípravou pomáhali starší žiaci 
základnej školy. Svojej úlohy animátorov sa 
ujali veľmi dobre. Myslím, že z nich rastú 
šikovní a dobrí ľudia. Práve takéto situácie 
nám ukazujú to, že svoju prácu robíme dobre. 
Som na nich nesmierne hrdá. Keďže sa v na-
šej malej knižnici nachádzalo veľa rovnakých 
titulov,  v septembri sme zorganizovali veľký 
výpredaj kníh. 

Knižnica je a bude miestom, kde si môžete 
prísť oddýchnuť po náročnom dni, zrelaxovať 
pri dobrej knihe a kávičke. Ste všetci vítaní.  

Mgr. Katka Kvaková, knihovníčka

O KNIŽNICI V MALEJ IDE
Gerhard Ballasch

Knižky v Malej Ide vidieť aj z ulice,
poskladané do vynovenej knižnice.

Usmievajú sa z novej police, 
ako šrubky na svoje matice.

V Malej Ide všetko môžete vidieť.
Kostol, pivovar, otvorenie knižnice pripravené.

Každý sa už môže pozrieť, 
dvere do knižnice sú už otvorené.

Zázraky na počkanie.
Nové knihy poskladané v nových regáloch.

Knihy dostanete na požiadanie.
Kto sem vojde, bude očarený - to je ale poriadok.

Knihy nakúpiť, to zásluha je Katky.
Starostka pripravuje podujatia všetky.

V nemom úžase sú deti, dôchodcovia aj matky.
Zostáva robiť akcie a knižné pletky.

Ak by ste sa to opýtali našich členov DHZ 
Malá Ida, mali by o čom rozprávať. Tak ako 
každý rok, ani tento sa veru nenudili. 

Ešte v posledný deň roku 2022 na Silvestra, 
ich z príprav na Silvestrovský večer vytiahla 
záplava FUN centra v Malej Ide, kde prasknu-
té potrubie zaplavilo pivničné priestory. Naši 
hasiči však pohotovo zareagovali a do pol 
hodinky boli na mieste, kde vodu z pivnice 

vyčerpali a zabránili väčšej pohrome. V janu-
ári opäť úradovala voda, no tento krát pomoc 
smerovala k našim občanom so zatopenými 
chodníkmi, cestami a dvormi (hlavne na ulici 
Bukovecká, kde bol upchatý kanál, pri auto-
busovej zastávke a pri ihrisku). 

Ako sa ukázalo, tieto úseky im dali zabrať 
viackrát počas roka, najmä pri zvýšenej daž-
ďovej činnosti.

CO STE HASIČI, CO STE DĚLALI???



Okrem obdobia dažďov trápilo ľudí v obci 
aj obdobie sucha. Hlavne vtedy, ale aj počas 
celého roka, naši dobrovoľní hasiči pomá-
hali občanom s čistením studní a hasením 
suchých porastov. V základnej škole čistili 
kanál, ktorý bol nepriechodný a v škôlke po-
máhali pri sťahovaní nábytku.

Samozrejme pomáhali a zúčastňovali sa aj 
zaužívaných kultúrnych tradícií, akými sú 
stavanie “Mája” pri KD, Dni obce Malá Ida a 
stavanie a zapálenie vatry. Pred príchodom 
Vianoc členovia DHZ mali na starosti osadenie  
a ozdobovanie vianočného stromčeka a roz-
nášanie darčekov našim dôchodcom v rámci 
projektu – „Koľko lásky sa vojde do krabice 
od topánok.“ 

Okrem pomoci občanom a obci sa naši ha-
siči zúčastňovali aj na rôznych školení, tak-
tických cvičení a hasičských aktivít. Spo-
meniem základnú prípravu hasičov, výcvik 
vo výcvikovom centre HaZZ Lešť, taktické 
cvičenie v Zlatej Idke a v nemocnici v Šaci. 

Nedávno v októbri sa zúčastnili aj kolkovo – 
pingpongového turnaja, kde reprezentovali 
Malú Idu. Odniesli si 1. miesto v pingpongu 
a 3. miesto v kolkách.

Rok 2023 sa pomaly chýli ku koncu a naši 
dobrovoľní hasiči sa už spoločne tešia na 
nové výzvy, ktoré im prinesie rok 2024.

 “Sme tu stále pre Vás – našich spoluobčanov.” 
Váš DHZ Malá Ida



Je to už rok. Takto v predvianočnom období 
sme podpísali zmluvu s riaditeľkou Čer-
veného kríža Košice okolie a založili sme 
miestny spolok Malá Ida. Predsedníčkou 
spolku je Dominika Mondryová a členovia 
sú rôznej vekovej kategórie, najmladšie sú 
žiačky základnej školy. Založením spolku sa 
v našej obci rozbehli milé a prospešné akcie 
na podporu zdravia pre širokú verejnosť.

Spolok má za sebou dva úspešné mobilné 
odbery krvi, v júni a v októbri, v spolupráci 
s Hematologicko-transfuziologickým od-
delením Nemocnica Košice Šaca, ktoré sa 
uskutočnili v kultúrnom dome v Malej Ide. 
Boli to odbery,  vďaka ktorým sa podarilo 
darovať  najvzácnejšiu tekutinu pre život.
Ďalšia akcia bola venovaná deťom ZŠ Malej 
Idy v  rámci vzdelávacieho programu počas 
branného výcviku vo vonkajších priestoroch 
školy, kde sa v doobedňajších hodinách ná-
zorne ukazovala prvá pomoc pri jednotlivých 
stanovištiach. 

Spolok je nápomocný aj pri rôznych obec-
ných akciách ako zdravotný dozor a zúčast-
ňuje sa verejných zbierok, napr. šatstva.

Sme veľmi radi, že sa podarilo založiť tento 
výnimočný spolok, ktorý podporuje projek-
ty vedúce k vzdelávaniu a podpore zdravia 
našich občanov.

Bc. Dominika Mondryová, poslankyňa 
obecného zastupiteľstva Malá Ida

ČERVENÝ KRÍŽ

MILÍ SENIORI!
Vďaka tomuto krásnemu projektu „Koľko 
lásky sa zmestí do krabice od topánok“ a ľu-
ďom s dobrým srdcom môžeme aj tento rok 
obdarovať starších a osamelých obyvateľov. 
Myšlienka obdarovať seniorov a vrátiť im 
tak lásku, ktorú oni po celý život rozdávali 
ma nadchla a tak som aj tento rok hľadala 
možnosť ako sa znova do projektu zapojiť . 
A podarilo sa. Vďaka Miroslave Klagovej  
a Barbore Karnaj z občianskeho združenia 
Koľko lásky o.z.  sme si dňa 15.12.2023 tieto 
balíčky vyzdvihli. Roznášku balíkov zabez-
pečovali členovia DHZ a Miestny spolok 
Červeného kríža.

Prajem Vám hlavne pevné zdravie!
Vaša starostka  PaedDr. Jana Kallová



DEŇ OBCE 2023

V lete sa v našej obci konal Deň obce plný 
športových aktivít, hudobných a animátor-
ských programov. Podujatie začalo špor-
tovým dopoludním. Neskôr sa na pódiu 
vystriedali skvelí umelci, vrátane ľudovej 
skupiny Basawell, ktorá rozprúdila atmo-
sféru svojími tradičnými melódiami. Popu-
lárna skupina Cico Band zas energickým 
vystúpením dostala ľudí do varu.

Návštevníci mali tiež možnosť vidieť zruč-
nosti sokoliarov, ktorý predviedli fascinujúce 
kúsky. Nechýbali ani animátorské programy 
pre deti, či humorné vystúpenie ľudového 
rozprávača Jožka Jožku. Súťaž kotlíkových 
jedál pridala do podujatia vôňu a chuť do-
mácej kuchyne. Kuchári a kuchárky z našej 
obce predviedli svoje kulinárske zručnosti 
a súťažili o ocenenie za najlepšie kotlíkové 
jedlo.

Súčasťou podujatia bola aj tombola a tí, ktorí 
si zakúpili lístky mohli s napätím sledovať, 
či práve oni vyhrajú niektorú z atraktívnych 
cien. 

Ďakujeme všetkým, ktorí sa podieľali na prí-
prave podujatia a všetkým sponzorom.



NORDIC WALKING

Chôdza je najprirodzenejší a najjednoduchší 
pohyb, ktorý udržuje človeka fit. Práve preto 
vám chceme predstaviť ozdravno-pohybovú 
aktivitu, ktorá je vhodná pre každého – Nor-
dic Walking. Pravidelnú chôdzu odporúča aj 
Svetová zdravotnícka organizácia ako prvú 
v rebríčku. Dôvod je jednoduchý: množstvo 
zdravotných benefitov a žiadne kontrain-
dikácie.

Len 35 minút rýchlej chôdze denne naštar-
tuje v našom tele pozitívne procesy na te-
lesnej, ale aj duševnej úrovni. Rýchla chôdza 
zvyšuje prekrvenie mozgu. Iba so správnou 
technikou nordic walkingu však vyťažíte  
z tejto aktivity všetky benefity, ktoré prináša. 
Ako každá iná športová aktivita, aj chôdza  
s paličkami sa začína rozcvičkou a končí 
strečingom. 

Počas tréningu sa využívajú rôzne cvičenia 
a hry s paličkami zamerané na koordináciu, 
techniku, posilňovanie, ale hlavne pre zá-
bavu.

NORDIC WALKING je prospešný pri ocho-
reniach: pohybového aparátu ako aj poope-
račných stavoch, bolestiach chrbta, neuro-

logických ochoreniach, kardiovaskulárnych 
ochoreniach, metabolických ochoreniach, 
respiračných ochoreniach, depresiách, 
poruchách učenia, onkologických ocho-
reniach, poruchách lymfatického systému, 
poruchách trávenia, nadváhe a obezite a pre 
deti so špeciálnymi potrebami.

Nordic walking kurzy v Malej Ide sú zdarma. 
S lektorkou Tatianou Luberdovou sa stretá-
vame každú nedeľu pred Slameným domom 
o 14,30 hod. Budeme veľmi radi, keď sa k nám 
pridáte a s radosťou urobíte niečo pre svoje 
zdravie.

Táňa Luberdová, lektorka



KLUB ŽIEN

20. mája tohto roku boli rodičia, ktorí pre-
javili záujem, privítaní spolu so svojimi bá-
bätkami na milej slávnosti uvítania detí do 
života v obradnej sieni Obecného úradu  
v Malej Ide.

S myšlienkou uctiť si aj takouto formou no-
vých občanov našej obce prišla pani starost-
ka PaedDr. Jana Kallová. Spolu s poslankyňou 
pani Bc. Dominikou Mondryovou a členkou 
kultúrnej komisie PaedDr. Beátou Kseňáko-
vou iniciovala vznik Klubu žien v Malej Ide. 
Klub žien bol založený 9.3.2023 ako organi-
začná jednotka obce, spadajúca pod pôsob-
nosť starostky obce, aby sa aj takouto for-
mou spoluvytvárali podmienky pre činnosť 
žien v kultúrnej, spoločenskej oblasti, ako aj  
v oblasti zdravého životného štýlu a ochrany 
životného prostredia.

Prvou oblasťou, v ktorej sa Klub žien rozbe-
hol naplno, bola oblasť zdravého životného 
štýlu reprezentovaná skupinou jógy, ktorá sa 
schádza raz týždenne v priestoroch kultúr-
neho domu. Zameraná je hlavne na relaxáciu 
a harmonizáciu tela a lektorkou je členka 
klubu žien pani Rita Čulková.

Hneď od začiatku založenia klubu žien bola 
aj snaha obnoviť tradície občianskych obra-
dov a slávností, ako je uvítanie detí do života, 
občianske sobáše, výročia spoločnej cesty 
životom ako zlatá, diamantová svadba, vý-
znamné životné jubileá a pod. Prirodzene, 
vyžadovalo si to jednak dodržanie všetkých 
zákonov a vyhlášok súvisiacich s ochranou 
osobných údajov, ďalej materiálne zabezpe-
čenie, vytvorenie samotnej podoby slávnosti 
a aj zabezpečenie založenia pamätnej knihy, 
pri čom sa na výtvarnej podobe pamätnej  
knihy spolupodieľali pani Helena Timko  
a pani Mgr. Veronika Krištofíková. Veľká vďa-
ka patrí aj pracovníčkam obecného úradu.   

K oblastiam práce klubu žien patrí aj kultúr-
na záujmová činnosť. Postupne sa vytvárajú 
podmienky na širší záber, veľa záleží aj od 
samotných občianok Malej Idy a ich iniciatívy 
a ochoty podeliť sa so svojou šikovnosťou 
a možnosťou sa realizovať v podmienkach 
obce.

Keďže zákon o ochrane osobných údajoch 
neumožňuje aktívne vyhľadávať občanov 
a pozývať ich na občianske obrady a sláv-
nosti, záleží na ich priateľoch, rodinných 
príslušníkoch, či na nich samotných, aby 
prejavili záujem o takéto uctenie si ich alebo 
svojich jubileí, prípadne dôležitých životných 
udalostí. Informovať sa môžu na Obecnom 
úrade v Malej Ide, prípadne  priamo osloviť 
p. starostku, p. D. Mondryovú, p. R. Čulkovú 
alebo p. B. Kseňákovú. S radosťou  priví-
tame nápady na aktivity, stretnutia, či už 
tematické alebo opakujúce sa. Tešíme sa na 
spoluprácu.

PhDr. Beáta Kseňáková,  
členka kultúrnej komisie a Klubu žien












